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بایک X9  بهمن دیزل مجهز به کروز کنترل تطبیقی
کــروز کنترل تطبیقی )ACC( یک فناوری ایمنــی )و حتی رفاهی( نوظهور 
برای خودروهای ســواری و تجاری اســت و تا چندی پیش هیچ کشنده ای در 
ایران به سیســتم کروز کنترل تطبیقی مجهز نبــود. این تکنولوژی به حدی 
 )ACC( جدید اســت که بســیاری از خودروهای ســواری ایران نیز هنوز به

مجهز نشده اند. 
کروز کنترل تطبیقی در دهه ۱۹۹۰ عمدتاً توسط خودروسازان ژاپنی از جمله 
میتسوبیشی، نیسان و تویوتا ارائه می شــد. البته مرسدس بنز، جگوار، بی ام و، 
آئودی، لانچیا، رنو، فولکس واگن، ســوبارو و کادیلاک نیز از پیشــگامان اولیه 
در اســتفاده از ACC طی دهه ۱۹۹۰ و اوایل دهه ۲۰۰۰ میلادی هستند.به 
گزارش مردم ســالاری آنلاین؛ اولین سیستم ACC که به بازار ایالات متحده 
راه یافت، ســال ۲۰۰۱ در لکســوس LS ۴۳۰ مورد استفاده قرار گرفت. این 
سیســتم کنترل کروز از لیزری پویا و حســگری مبتنی بر لیزر برای تخمین 

مسافت ترافیک استفاده می کند.
تکنولوژی کروز کنترل دســتیار راننده اســت و به کاربر کمک می کند بدون 
فشــردن دائمی پدال گاز، خودرو با ســرعت ثابتی حرکــت کند. این فناوری 
رانندگی را راحت تر می کند چرا که پای راست راننده در مسافرت های طولانی 
آزاد می  شــود و خســتگی راننده در مســیرهای طولانی را کاهش می  دهد؛ با 
فراگیر شدن این فناوری، نقائصی آشکار و خودروسازان به دنبال بهبود عملکرد 
آن رفتند.قدمت تکنولوژی کروز کنترل تطبیقی به ۳۰ ســال نمی رسد و عمر 
این فناوری در خودروهای تجاری بسیار کمتر از سی سال است. اشکالات کروز 
غیرتطبیقی در نشــیب و فرازهای جاده و همینطــور موانع پیش روی خودرو 

خودش را نشان داد. 
در واقع رانندگان زمانی که سیستم کروز غیرتطبیقی را فعال می کردند، خودرو 
نمی توانســت فشار بر موتور در نشــیب و فرازهای جاده را کنترل کند و بعضا 
فشــار زیادی به موتور وارد می  آمد. از ســویی دیگر کروزهای غیرتطبیقی در 

مواقعی که مانعی ناگهانی در مسیر قرار می گرفت دردسرآفرین می شدند.
در ایران هیچ کشــنده و خودروی تجاری ای کروز کنترل تطبیقی نداشــت تا 
مادامی که کشــنده بایک X۹ با 56۰ اســب بخار قدرت به بازار تجاری های 
ایران معرفی شد. بایک X۹ را آبان ۱۴۰۲ بهمن دیزل معرفی کرد و به تازگی 
اطلاعات فنی این محصول نیز در وبسایت رسمی گروه بهمن منتشر شده است. 
اکنون کشــنده بایک X۹ تنها کشــنده موجود در ایران بــا ده ها نقطه تمایز 
بخش اســت که دو مورد آن را به طور ویژه مهم هســتند؛ بایک کشنده ای با 
56۰ اســب بخار قدرت است که کروز کنترل تطبیقی دارد.البته بایک X۹ به 
عنوان برترین کشنده ســال ۲۰۲۳ در چین نیز شناخته شد. کسب این رتبه 
برای بایک از این جهت اهمیت دارد که صنعت ســاخت خودروهای تجاری در 
چین بسیار رقابتی است که کسب بالاترین نمرات در مقولات کیفیت و ایمنی 

کار چندان آسانی نیست.
شــرکت بایک BAIC Heavy Truck Co از مجموعه های شناخته شده 
تولید کننده خودروهای ســنگین در جهان و چین اســت. این شرکت بیش 
از 8۰درصد از بازاز کامیون های ســنگین را پوشــش می دهد. این شــرکت با 

سرمایه گذاری بالغ بر سه میلیارد یوآن راه اندازی شده است.
کشنده پرقدرت X۹ جزو محصولات کارآمد این شرکت است که توانایی رقابت 
با کشــنده های اروپایی را دارد. این کشــنده در قسمت قوای محرکه از موتور 
۱۳لیتری با توان 56۰ اسب بخار و گشتاور ۲6۰۰ نیوتن متر در کنار گیربکس 
اتوماتیک ۱۲سرعته با برند ZF به همراه ریتارد هیدرولیکی 5 مرحله برخوردار 

است.
عــلاوه بر قوای محرکــه پرقدرت، X۹ امکانات بســیار رفاهی و تامین کننده 
ایمنی بسیار زیادی در اختیار راننده قرار می دهد. سیستم کنترل کروز کنترل 
تطبیقی و سیستم پایداری الکترونیکی، سیستم روشنایی اتوماتیک، ترمز پارک 
برقی و سیستم ترمز اضطراری هوشمند، سیستم کنترل حرکت از بین خطوط، 
سیســتم پایداری الکترونیکی، سیستم پایش باد تایر و سیستم تعلیق بادی با 
امکان تنظیم ارتفاع در کنار دوربین ۳6۰ درجه و سیستم مولتی مدیا با قابلیت 
اتصال به تلفن همراه تنها بخشــی از امکاتات کشنده قدرتمند X۹ است.گروه 
بهمن با معرفی کشــنده 56۰ اسب بخار بایک X۹ تحولی در کیفیت حمل و 

نقل باربری های بالای ۴۴ تن رقم می زند.

 خودرو 

فرشاد مومنی معتقد است که در شرایط فعلی که او ان را هشدار آمیز توصیف 
می کند کشــور نیاز به یک برنامه با کیفیت توســعه دارد اما او برنامه هفتم را 
فاقد شاخص ها و متغیرهای لازم برای یک برنامه با کیفیت دانسته و انتقادهای 
بســیار جدی بــه آن وارد می کند. طی دو ســاله گذشــته و در جریان جدی 
شــدن امر برنامه ریزی توسعه در کشــور، بحث های پرشماری در فرهنگستان 
علوم درباره این مســاله مطرح شد و مشــخصه کلیدی این بحث ها این بود که 
از جهات پرشــماری ما نیازمند جدی گرفتن اداره نظام ملی بر اســاس قواعد 

علمی برنامه ریزی توسعه هستیم. 
به گزارش جماران دکتر فرشاد مومنی طی یک سخنرانی در فرهنگستان علوم 
درباره کیفیت برنامه هفتم افزود: با کمال تاســف گوش هایی که باید شــنوای 
این بحث ها باشــند و چشــم هایی که باید این واقعیت هایــی را که تذکر داده 
می شــد را ببینند از کفایت و بایســتگی برخوردار نبودند و مسیر طی شده در 
امر برنامه ریزی توسعه در کشور در همان کادر رو به انحطاطی که وجود داشت 

استمرار پیدا کرده است.
این استاد دانشگاه در ادامه اضافه کرد: ما در این جلسات حتی از نهایت شفقت 
و مهر درباره این مســاله هم صحبت کردیم که چرا کشــور ما به شــکل های 
گوناگون در شــرایط کنونی به شدت نیازمند یک برنامه با کیفیت توسعه است. 
در آنجا به صراحت سخن از این واقعیت به میان آمد که در شرایط کنونی و به 
اعتبار تهدیدهای درونی و بیرونی که نظام ملی را متوجه خودش کرده است ما 
نیازمند تقویت حس ملی در کشــورمان هستیم و شاید مهمترین کارکرد یک 
برنامه با کیفیت این اســت که حس ملی به شــدت تضعیف شده از شوک های 

نفتی را بازسازی می کند.
او با بیان این که »در دوران های شــوک نفتی به جای محور قرار گرفتن منافع 
ملی ما شاهد زد و خوردهای خشن بیرحمانه و حذفی در درون ساختار قدرت 
هســتیم و منطق این مساله هم کاملا روشن اســت.« در ادامه گفت: تا زمانی 
که مناسبات رانتی وجود داشته باشد حداکثرسازی منافع رانتی مستلزم حذف 

رقبای بالقوه و بالفعل است. 
چنانچــه می بینیم در دوره ۱۳8۴ تــا ۱۳۹۰ که قله قیمت نفت در تاریخ بوده 
است حس ملی از این دریچه به شدت تضعیف شد و امروز یک برنامه با کیفیت 
می تواند در واقع آن را تقویت کند.به گفته وی، مســاله بســیار مهم دیگر این 
اســت که کانون های بحرانی تهدیدکننده اصل بقای نظام ملی چه از نظر تعداد 
و پرشــماری و چه از نظر گســتره و عمق، وضعیت نگران کننده ای به خودش 
گرفتــه و به اعتبار این که بین آن عناصر بحرانــی، در هم تنیدگی ها و بر هم 
فزایندگی های نگران کننده ای ایجاد شــده است، یک برنامه با کیفیت می تواند 
در این زمینه نجات دهنده باشد.اســتاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی افزود: 
کارکــرد مثبت دیگر یک برنامه با کیفیت برای ما این اســت که به اعتبار پس 
افتادگی شــدیدی که ایران از نظر جایگاه بین المللی در بسیاری از زمینه های 
سرنوشــت ساز دچارش شده است و در شــرایط آشوبناک کنونی جهانی، یک 
برنامه با کیفیت می تواند حساسیت های بایسته در این زمینه پدید بیاورد و یک 

اراده فراگیر ملی برای مواجهه ما با آن تهدیدها پدیدار کند.  
نبود تصویر همه جانبه از واقعیات در برنامه هفتم

مومنی با بیان این که »فرآیند برنامه ریزی مشــاهده شــده به نام برنامه هفتم 

توســعه عملا حکایت از این دارد که گویی ســه نگرانی بزرگ درباره آن وجود 
دارد.« افزود:  گفته می شــود دولت های رانتی به تدوین و اجرای یک برنامه با 
کیفیت حداقل به ســه دلیل بی تمایلند و در ادبیــات اقتصاد رانتی این گونه 
توضیح داده می شــود که چون در مناسبات رانتی اصل بر ظاهر سازی و گزافه 
گویی است یک برنامه با کیفیت که مبتنی بر یک گزارش عالمانه از واقعیت های 
موجود اســت، مورد تمایل ســاختار قدرت قرار ندارد!  او افزود: تا همین امروز 
که مراحل پایانی تصویب سند موسوم به برنامه هفتم توسعه طی می شود هیچ 
گزارش رســمی درباره تصویری عالمانه و همه جانبه از واقعیت های موجود در 
این برنامه مشــاهده نمی شود! گویی دلشــان می خواهد هم خود و هم دیگران 
همچنان در توهم موفقیت های بیش از حد باقی بمانند و تنشان به واقعیت های 

موجود نخورد.
اراده ای برای تدوین برنامه با کیفیت مشاهده نمی شود

به گزارش جماران؛ این اســتاد تمام دانشگاه علامه طباطبایی ادامه داد: نگرانی 
کلیدی دومی درباره این برنامه است این که در ادبیات اقتصاد سیاسی رانتی در 
توضیح این که چرا در چارچوب مناسبات رانتی، اراده ای برای برنامه با کیفیت 
داشــتن مشاهده نمی شود، گفته می شود که تصویب یک برنامه با کیفیت بابی 
برای التزام ســاختار قدرت به تخصیص منابع کمیاب انســانی و مادی به امور 
راهبردی باز می کند و اگر دیدید که نســبت به برنامه با کیفیت طفره می روند 
این را نشــانه ای بگیرید که اینها به هیچ وجه آمادگی ملتزم کردن خودشان به 
این مســاله ندارند و دلشــان می خواهد که دستشان باز باشد که منابع کمیاب 
مادی و انســانی به امور دلبخواه ســاختار قدرت و در چارچوب مناسبات رانتی 

اختصاص یابد.
او در ادامه گفت: اســتدلال ســومی که در طفره روی از برنامــه با کیفیت در 
مناســبات رانتی برجسته می شود این اســت که اساس مناسبات رانتی بر عدم 
تمایل به پاســخگویی استوار است. و بنابراین ســاختار قدرت از ارائه برنامه با 
کیفیت طفره می رود چون نمی خواهد پاســخگو باشد. ما اینها را مکرر هشدار 
داده ایم و امروز بســیار متاســفیم که تقریبا کل روندی که طی شده حکایت 
از ایــن دارد که لااقل بخش هایی از ســاختار قدرت زورشــان چربیده و اجازه 

شکل گیری یک برنامه با کیفیت را نداده اند.
مومنی افزود: می پرسند در این سند آیا یک نکته مثبت هم وجود ندارد؟ پاسخ 
این اســت که نکته های مثبت در این سند وجود دارد ولی چون آن التزام های 
نهادمند پدید نمی آید به تجربه  دیده ایم که نکته های مثبت معمولا به حاشیه 
رانده می شــود و آن چیزی که باقی می ماند پیشــبرد مناسبات و مطامع رانتی 

است. 
بنابراین در این که در درون دولت و در پیکره بدنه کارشناســی و چه در درون 
مجلس تلاش های مشفقانه ای در برنامه صورت گرفته که همین سند به غایت 
کم کیفیت، بهبود یابد؛ من اینها را رد نمی کنم و به ســهم خود سپاسگزار آن 
تلاش ها هم هستم ولی می گویم وقت و زمان و منابع مادی و انسانی ما در این 

شرایط خطیر ارزشش خیلی بیشتر از اینهاست.
به سوی یک شکاف خطرناک در حال حرکتیم

مومنی افزود:  ما الان به ســمت یک شکاف به غایت خطرناک و شکنندگی آور 
در این زمینه در حال حرکت هســتیم و اگــر علاقه مند بودند توصیه می کنم 

دوستان به خصوص کتاب ژان بودریار )فیلسوف و جامعه شناس فرانسوی قرن 
بیســتم( به نام صورت بندی مدرنیته و پست مدرنیته را نگاه کنند آنجا نشان 
می دهد که جامعه ای که به تولید فناورانه پشــت می کند و مصرف را یله و رها 
می کند در چارچوب منافع تاجر باشــی ها و سوداگرها و دلال ها و رباخوارها با 
شرایطی روبرو می شود که من چند تایش را از قول او می گویم اگر در نظام ملی 
اندیشــه استقلال و عدالت خواهی و آزادی واهی وجود دارد، باید به این شکاف 
فزاینــده توجه کنند.بودریار می گوید در جامعه مصرف محور مفاهیم از کارکرد 
می افتــد ما می توانیم ســاعت ها بگوییم که به نام اســتقلال و آزادی و عدالت 
چــه خطاها و جنایت هایــی صورت می گیرد و به نام برنامه ریزی توســعه چه 
فاجعه سازی هایی تدارک می شــود.در ادامه بودریار می گوید در جامعه مصرف 
محور سیاست ها از کارکرد می افتند. آیا برای نظام تصمیم گیری اساسی کشور 
ما این هشــدار کافی نیســت که به آنها بگوییم طی بالغ بر ربع قرن گذشــته 
هر سیاســتی که نظام تصمیم گیری های اساســی کشور ما اسمش را سیاست 
محوری و راهبردی گذاشــته است، بدون استثنا با شکست روبرو شده است؟ و 
طنز تلخ و نگران کننده مســاله این اســت که در مورد هر سیاستی که عزیزان 
بیشــتر از خودشان مایه گذاشته اند شدت این شکست بیشتر و جدی تر بوده. 
سیاست آزاد ســازی تجاری و سیاست خصوصی سازی و سیاست افزایش نرخ 
ارز و سیاســت تعدیل نیروی انسانی در واقع نمونه هایی از برخی مهمترین این 

شکست ها و از کارکرد افتادگی هاست.
خجالت می کشند اهداف سند چشم انداز را یادآوری کنند!

در ســند چشم انداز که در آستانه پایان آن هستیم و عزیزان خجالت می کشند 
که یادآوری کنند نســبت بین آنچه که وعده داده شــده بود با آنچه که تحقق 
می یابد چیســت؟ من می گویم از دریچه وابســتگی به دنیای خارج نگاه کنید 
در ســند برنامه چهارم برای تحقق رشد هشــت درصدی سقف نیاز نظام ملی 
۱6.5 میلیارد دلار در نظر گرفته شــده بود اما الان برآوردهایی وجود دارد که 
می گوید آن ۱6.5 میلیارد برای تحقق رشــد هشــت درصدی امروز به بیش از 
۲۰۰ میلیارد دلار رســیده اســت. عزیزان نمی خواهند نگاه کنند که روندهای 

واگرایی در توانمندی حکومت در ایران دچار چه وضعیت اسف باری شده؟
فقط 5 کشور بدتر از ایران هستند

او با بیان این که ما در ادبیات توسعه می گوییم شما بیایید سهم امور حاکمیتی 
و امور تصدی گری را نگاه کنید  و ببینید واگرایی های ضد توســعه ای که در 
این زمینه اتفاق افتاده اســت چه ابعادی یافته اســت در ادامه گفت: شما نگاه 
کنید چند هفته پیش صندوق بین المللی پول گزارشی درباره اندازه سهم منابع 
تخصیص یافته به امور حاکمیتی منتشر کرده و این یکی از شاقول های توسعه 
است و مشــخص می کنند که مثلا یک حکومت نســبت هزینه هایی که برای 
سلامت و آموزش و تغذیه و مسکن و زیرساخت های فیزیکی می کند، نسبتش 

با تولید ناخالص داخلی چقدر است. 
گزارش ۲۰۲۳ صندوق بین المللی پول می گوید این نســبت در ایران به ۱۳.7 
درصد اســت؛ یعنی قابلیت های حکومت برای ایفای تعهداتش در زمینه توسعه 
به زیر استانداردهای دولت شب گرد اسمیتی رسیده است! و در گزارش صندوق 
بین المللی پول فقط 5 کشــور در دنیا هســتند که از این نظر اوضاعشان بدتر 

از ماست.
تا مجال هست ترمز را بکشید

به گزارش جماران، فرشــاد مومنی در پایان هشــدار داد: صمیمانه و خاضعانه 
می خواهیم تا مجال هســت ترمز روندهای واگرایی را بکشند تا بر اساس منطق 
توسعه و فلســفه های برنامه ریزی، برنامه ای با کیفیت و با مشارکت اهل نظر و 
صاحب صلاحیت، طراحی کنیم که انشــاءالله نجات پیــدا کنیم. باز هم تاکید 
می کنم این که ما این قدر اصرار داریم، به خاطر این است که دلمان می سوزد.

 ظرفیت هــای دانایی موجود در ایران برای بــرون رفت از این بحران ها کفایت 
می کند. ولی من نمی دانم چه دســت هایی در کار است که به جای این که این 

کار را بکنند، انگیزه کشی می کنند! 
روزی یــک بازی در دانشــگاه راه می اندازند روزی یــک ماجراجویی جدید راه 
می اندازند و بعد هم اســم هایی رویش می گذارند. مثل این که کســی بی هیچ 
مناســبتی اســم بچه اش را رســتم بگذارد تا مردم از او بترسند! استاد اقتصاد 
دانشگاه علاطمه طباطبایی در پایان تاکید کرد: واقعا اگر به سرمایه های انسانی 
موجود کشــور اعتنای بایسته ای شــود من صمیمانه و مشفقانه و با اطمینان 
عرض می کنم که هنوز امکان برون رفت از دورهای باطل توســعه نیافتگی در 
ایران فراهم اســت و امیدوارم آنهایی که باید بشنوند قبل از مرگ سهراب این 

ندا را بشنوند.

حذفیات حیاتی برنامه، منافع چه کسانی را تامین می کند؟ 

سه نگرانی بزرگ درباره برنامه هفتم توسعه
فرشاد مومنی: تا مجال هست ترمز را بکشید

رئیس کل بانک مرکزی با تاکید براینکه هیچ گونه 
ناترازی از موسســه اعتباری سابق نور به بانک ملی 
منتقل نمی شــود، گفت :۳۳۰ هــزار میلیارد ریال 
ســپرده های مردمی در موسســه اعتباری سابق نور 
به بانک ملی منتقل شــده است و بانک مرکزی نیز 
مطالبات خود را از طریق دارایی های این موسســه 
تســویه می کند.به گزارش اکوایــران به نقل از بانک 
مرکــزی، رئیس کل این بانک در حاشــیه رونمایی 
از عرضه اولیــن اوراق مرابحه ارزی در مرکز مبادله 
ایران، درخصوص موسسه اعتباری سابق نور گفت: 
شخصاً در ابتدای ســال تعهدی درباره سه موسسه 

ناتراز دادم. 
یکی از این موارد موسســه اعتباری توسعه بود که 
انحــلال آن را اعلام کردیم و پس از آن موسســه 
اعتباری ســابق نور بود که در حال حاضر بخشی از 
دارایی هایش که نقدشونده است به بانک ملی منتقل 
شــده.او افزود:  در حال حاضر در موسســه اعتباری 
ســابق نور حدود ۳۳۰ هزار میلیارد ریال ســپرده 

داریم که متعلق به مردم اســت. کل این سپرده را 
بــه بانک ملی منتقل کرده ایــم. بدین معناکه بانک 
ملی متعهد است اگر فردی مراجعه کرد این سپرده 
را پرداخــت کنــد. ولی ما به ازای آن ۲5۰ شــعبه 
موسسه ســابق اعتباری نور به بانک ملی داده شده 
اســت. همچنین ما به التفاوت برخی از دارایی های 
نقد مانند ســپرده قانونیشان نزد بانک مرکزی را به 
بانک ملی دادیم که اینگونه جمعاً این میزان به رقم 

۲6 هزار میلیارد تومان می رسد.
او ادامــه داد: مابه التفــاوت این رقم تــا ۳۳ هزار 
میلیارد تومان نیز خط اعتباری اعطا شد و بنابراین 
به بانک ملی هیچ ناترازی منتقل نشــده اســت. اما 
برخی دارایی های موسسه سابق نور که متأسفانه به 
دلایل اقتصادی زیادی طی ۱۰-۱۲ سال اخیر ایجاد 
شده است، حجمش نیز زیاد است ما آن را در بانک 
مرکزی نگه داشته ایم تا احکام دادگاه مشخص شود. 
همچنین به دنبال آن هســتیم که مطالبات خود ما 
از ســهامداران که معادل آن دارایی هایی است را از 

طریق دادگاه بگیریم و هیچ کــدام از این موارد به 
بانک ملی منتقل نشــده اســت. فرزین خاطرنشان 
کرد: موسســه اعتباری ســابق نور حدود ۴7 هزار 
میلیارد تومان اضافه برداشــت دارد و مطالبات ما از 
موسســه نور است البته دارایی دارد و احکام دادگاه 
نیز هســت و به دنبال آن هســتیم که دارایی ها را 
بگیریم و مطالبات خود را تســویه حســاب کنیم.
رییس کل بانک مرکزی در پاســخ به این سوال که 
آیا 6 میلیارد دلار پول های ایران در قطر قفل شــده 
است؟ گفت: پول های ایران به هیچ وجه قفل نیست 
و وضعیت و روند ورود 6 میلیارد دلار به کشور کاملا 
عادی است و در حال انجام اقدامات مربوطه هستیم.
رئیس شــورای پول واعتبار در پاســخ به سوالی در 
مورد محرمانه بودن مصوبات این شورا، با بیان اینکه 
مصوبات شورای پول و اعتبار به طور کلی محرمانه 
نیســت، تأکید کــرد: البته ما درخصــوص برخی 
مصوبات پیش از اینکه اقدامی انجام دهیم نمی توانیم 
موارد را اعلام و اطلاع رسانی کنیم. برای مثال فرض 
کنید همین موسسه نور را اگر زودتر اعلام می کردیم 
ممکن بود برخی ســپرده گذاران نگران شــوند. لذا 
نمی خواهیم سیاســتی را اجرایــی کنیم که قبلش 
نگرانی ایجاد کند و هر زمانی که سیاستی را اجرایی 
کردیم آن را اعلام و اطلاع رســانی می کنیم.رئیس 
کل بانک مرکزی در پاســخ به سوالی درباره برخی 
گمانه زنی ها در خصوص افزایش قیمت دلار تا پایان 
ســال، گفت: این ارقام را از شما می شنوم ولی باید 
بــه حرفهای ما گوش دهید نه این نرخ های اعلامی.

رئیس کل بانک مرکزی درباره اینکه سیاســت های 
ارزی این بانک در بلند مدت خطرآفرین نیســت و 
احتمال بروز اتفاقات مشابه در دولت های قبل وجود 
ندارد؟ اعلام کرد: به هیچ عنوان این موضوع صحیح 
نیســت و سیاســتی که ما اجرا می کنیم، سیاستی 
است که منجر به تثبیت شده است. اطمینان داریم 
ادامه این سیاســت ها منجر به تثبیت در بازارهای 

مالی می شود.

رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد 
انتقال۳۳۰ هزار میلیارد ریال سپرده های موسسه اعتباری سابق نور به بانک ملی

مجمع عمومــی فوق العاده شــرکت ســنگ آهن 
گهرزمیــن با نماد »کگهر« روز گذشــته با حضور 
قریب ۹5 درصدی سهامداران و مدیرعامل و اعضاء 
هیأت مدیره این شــرکت در هتل المپیک تهران 

برگزار شد.
در مجمــع فوق العــاده »کگهــر« درخصــوص 
»افزایش ســرمایه«، »تغییر نام شرکت«، »تغییر 
موضــوع فعالیت و افزودن فعالیت آزمایشــگاهی 
به فعالیت های قبلی شــرکت« و »اصلاح و تطابق 
اساسنامه شرکت با نمونه اساسنامه سازمان بورس« 
تصمیم گیری شــد که در نهایت همه این موارد به 
تصویب ســهامداران و حاضران در مجمع  عمومی 

رسید.
پس از ارائه گزارش عملکــرد مدیرعامل »کگهر« 
و اســتماع گزارش هیات  مدیــره و بازرس قانونی 
شــرکت؛ افزایش ســرمایه گهرزمین از ۲5۰۰۰ 
میلیارد ریال به 75۰۰۰ میلیارد ریال مورد تصویب 
حاضران قرار گرفت. همچنین شرکت گهرزمین که 
پیش از این فقط در زمینه اســتخراج سنگ آهن 
فعالیت داشــت، اما بــا را ه اندازی خطــوط تولید 
کنســانتره و گندله به چرخه صنعت نیز وارد شده 
اســت؛ بنابراین در این مجمع مصوب شد که نام 
شــرکت از شرکت سنگ آهن گهرزمین به شرکت 

معدنی  و صنعتی گهرزمین تغییر یابد.
محمد محیاپور مدیرعامل شرکت معدنی  وصنعتی 
گهرزمیــن در مجمع فوق العــاده »کگهر« هدف 
شــرکت از افزایش ســرمایه را دستیابی به اهداف 
بلندمدتی همچون تأمین بخشی از منابع موردنیاز 
جهت تکمیل طرح های توســعه در دســت اجرا 
عنوان کرد و گفت: »طرح افزایش ظرفیت زیرسقف 
خطوط ۱، ۲ و ۳ کنسانتره سازی از 6 به 8 میلیون 
تن در ســال«، »طرح افزایش ظرفیــت کارخانه 
گندله ســازی از 5 بــه 7 میلیون تن در ســال«، 
»طرح احداث واحد احیاء آهن اسفنجی به ظرفیت 
۱.7 میلیون تن در ســال« و »طرح احداث واحد 
فولادسازی و ریخته گری اســلب به ظرفیت ۱،5 
میلیون تن در ســال« از جمله طرح های در دست 

اجرای »کگهر« است.
وی با بیان اینکه کگهر در ســال جاری ۱۹ رکورد 
پیاپی در تولید را ثبت کرده اســت افزود: طی این 
مدت شــاهد تحول جدی در فروش محصولات و 

تولید ثروت در این شرکت بوده ایم.
رشد ۱۰ درصدی تولید کلوخه گهرزمین در 

سال جاری
مدیرعامل شــرکت معدنی   و صنعتی گهرزمین در 
این  مجمع عمومی در خصوص عملکرد شــرکت 
چنین توضیح داد: شرکت گهرزمین با بیش از 6۴۰ 
میلیون تن ذخیره ســنگ آهن از جمله بزرگترین 
معــادن خاورمیانه محســوب می شــود.در معدن 
گهرزمین تولید بیش از ۱5 میلیون تن سنگ  آهن 
را برنامه داریم و برای اولین بار شــرکت گهرزمین 
بــه ظرفیت نامی بیش از 5 میلیــون تن گندله و  
بیش از ظرفیت نامی کنســانتره 6 میلیون تن در 

این مجموعه بزرگ خواهیم رسید.

وی در ادامه با تاکید بر اینکه طی چند ماهه نخست 
سال جاری تحولات جدی در فروش محصولات و 
تولید ثروت در گهرزمین ثبت شــده است، گفت: 
ثبــت رکورد فروش گندله در خــرداد ماه ۱۴۰۲، 
افزایش ۱۱ درصدی درآمد فروش کلوخه، رشد ۱6 
درصدی فروش کنســانتره و افزایش 65 درصدی 
فروش داخلی گندله نسبت به سال گذشته همگی 
نشاندهنده روند تولید ثروت در شرکت گهرزمین 

است.
مدیرعامل شــرکت گهرزمین تاکیــد کرد: بحث 
تولید کلوخه شــرکت سنگ آهن گهرزمین امسال 
رشــد ۱۰.5 درصد داشــته و در تولیــد بیش از 
۱7.۲ درصد در تولید دانه بندی نیز رشد داشتیم. 
فروش های صادراتی شرکت سنگ آهن گهرزمین بر 
اساس مزایده و فروش های داخلی از طریق بورس 
کالا انجام می شــود که در فــروش داخلی آخرین 
رکوردی که داشتیم؛ ۱۳.5 درصد رقابت در فروش 
داخلــی در  بورس کالا و بیــش از ۱5 دلار نیز در 
فروش صادراتی رقابت داشتیم.در بحث کنسانتره 
نیز ۱۳.5 درصد رشــد تولیــد در خطوط تولید و 
همچنین ۴۹ درصد افزایش تولید گندله داشتیم 
که اولین سالی اســت که به ظرفیت نامی گندله 
می رسیم و امیدواریم که تولید گندله را به بیش از 
7 میلیون تن برسانیم؛ در حالی که طراحی کارخانه 
5 میلیون تن اســت. مدیرعامل شرکت گهرزمین 
در ادامــه به عملکرد مالی شــرکت اشــاره کرد و 
گفت: بحث درآمد عملیاتی نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل بیش از ۲8 درصد رشد داشته که عدد 
مناســب، معقول و منطقی است.با توجه به عددی 
که اعلام می شود؛ در عملکرد مالی بر اساس ذخیره 
گرفتن 5 درصد قیمت ســنگ آ هن است. محیاپور 
در خصوص ســود ناخالص شــرکت گفت: ســود 
ناخالص کگهر ۴۳ درصد رشــد داشته بحث سود 
عملیاتی نیز ۱۹ درصد رشد پیدا داشته و بیش از 
۱5 درصد نیز سود خالص شرکت نسبت به مدت 
مشابه رشد داشته است.درآمد عملیاتی شرکت در 
۱۱ ماهه سال جاری در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشــته نزدیک به ۳5 درصد رشــد داشته است. 
محمد محیاپور همچنین خاطرنشان کرد: شرایط 

زنجیره فولاد هر سال تغییرات خاص خود را دارد 
و متفاوت اســت. وی در ادامه به عملکرد ۹ ماهه 
شرکت اشاره کرد و گفت: عملکرد ۹ ماهه شرکت 
که در کدال ثبت و مشــاهده شده است؛ عملکرد 
شرکت خوشبختانه فوق العاده بوده، اما حتما باید 
حداقل برنامه ۱۰ الی ۱5 ساله برای شرکت دیده 
شود که در شرایط بازار، نوسانات بازار این شرکت 

دچار چالش نشود.
مدیرعامل کگهر بــا تاکید بر اینکه در حال  حاضر 
فروش ســنگ با توجه به شــرایط قیمت زیانده 
اســت، گفت: تاکید ما این اســت که سهامداران 
بحث افزایش ســرمایه شــرکت گهرزمین را جزء 

اولویت های کاری خود لحاظ کنند.
وی همچنیــن گفت: مبالغی که بــرای پروژه های 
شرکت برای سال ۱۴۰۲ نیاز است؛ ده هزار میلیارد 
تومان است که 5 هزار میلیارد تومان آن در دستور 
کار افزایش ســرمایه است و 5 هزار میلیارد تومان 
دیگر آن از محل تســهیلات مالی و منابع داخلی 
اســت که البته این قسمت مربوط به شرکت بوده 
و بیش از 8۰ درصد آن تامین شده است. محیاپور 
تاکید کرد: موضوع بعدی میزان افزایش سرمایه تا 
سال ۱۴۰6 است که ۱۰ هزار میلیارد تومان است 
و به همین نسبت تا سال ۱۴۰6 بیش از ۳۲ همت 
بــه افزایش نقدینگی و تأمین مالی برای پروژه ها و 

مصارف شرکت نیاز است.
مدیرعامل گهرزمین خاطرنشان کرد: میزان زمان 
و دوره ساخت شروع بهره برداری پروژه ها که قطعاً 
برای آن برنامه داریم که از زمان گفته شــده کمتر 
کنیم و در پروژه احیا طی 6 ماه گذشــته بیش از 
۴۰ درصد رشد و پیشرفت داشته ایم.مشخص است 
که میزان نقدینگی، بحث افزایش سرمایه و تولید 
کنســانتره را با حفظ شرایط کیفی به 7.5 میلیون 

تن داشته باشیم. 
وی در پایــان تاکید کرد: ویژگی که شــرکت به 
اصطلاح ســنگ آهن دارد و تولیــدی که از لحاظ 
کیفی خطوط کنســانتره و گندله دارند؛ نسبت به 
خطوط مشــابه در کل کشــور بیش از ۱۰ درصد 
کیفیت خطوط ما متفاوت است و خطوطی با توجه 

به اینکه سنگ مشابه را تولید می کند.
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